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P r o t o k ó ł  Nr ORN.0012.1.12.2019 

 posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji 

Rady Miejskiej w Olecku odbytego w dniu 17 grudnia 2019 roku.  
 

 

 Na stan 8 członków Komisji w posiedzeniu udział wzięło 8 – lista obecności                      

w załączeniu. 

 

Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Komisji – Anna Kaczor. 

 

Protokołowała pracownik obsługi biurowej Urzędu Miejskiego w Olecku – Karolina 

Cichocka. 

W posiedzeniu udział wzięli: 

 

 Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch, 

 Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski, 

 Skarbnik Gminy – Irena Osmycka, 

 Kierownik Wydziału Strategii i Rozwoju – Aneta Milczarek, 

 Kierownik Wydziału Budownictwa, Inwestycji i Planowania – Alicja Szałkowska, 

 Kierownik Wydziału Rolnictwa i Gospodarki Nieruchomościami – Maria 

Wiktorzak, 

 Kierownik Wydziału Edukacji – Anna Mitin, 

 Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – 

Przemysław Drozd, 

 Pełnomocnik Burmistrza ds. Przeciwdziałania Uzależnień – Monika Dudycz –

Stefanowska, 

 Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Olecku – Andrzej Kamiński, 

 Podinspektor Wydziału Budownictwa, Inwestycji i Planowania – Urszula 

Dąbrowska, 

 Projektant – Cezary Domitrz, 

 Przedstawiciel Lokalnej Prasy – Zbigniew Malinowski, 

 Mieszkańcy ul. Nocznickiego w Olecku, 

 Nauczyciele Sp 2 w Olecku. 

 

Przewodniczący Komisji – Anna Kaczor 

powitała wszystkich przybyłych na posiedzenie komisji i przedstawiła proponowany 

porządek posiedzenia: 

 

1. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

2. Analiza obwodów szkolnych. 

3. Stan przygotowania Gminy Olecko do ferii zimowych. 

4. Opracowanie planu Komisji na 2020 rok. 

5. Sprawy wniesione.  

6. Wnioski Komisji. 

 

Uwag do zaproponowanego porządku posiedzenia nie zgłaszano. 

 

Komisja przez aklamację przyjęła powyższy porządek posiedzenia. 
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Do punktu 1 – Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej.  

 

a) projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Aktualizacji założeń do planu 

zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe dla Gminy Olecko na 

lata 2012-2027” wraz z Prognozą oddziaływania na środowisko do „Aktualizacji 

projektu założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa 

gazowe dla Gminy Olecko na lata 2012-2027 

 

Kierownik Wydziału SR – Aneta Milczarek 

oznajmiła, iż podstawę prawną opracowania projektu założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, 

energię elektryczną i paliwa gazowe stanowi art. 19 ust. 1 Ustawy z dnia 10 kwietnia 1997 r. 

Prawo energetyczne zgodnie z którym wójt (burmistrz, prezydent miasta) opracowuje projekt 

założeń. Sporządza się go dla obszaru gminy, co najmniej na okres 15 lat i aktualizuje co 

najmniej raz na 3 lata. Należy wskazać, że zgodnie z art. 18 ust 1 wskazanej ustawy do zadań 

własnych gminy w zakresie zaopatrzenia w energię elektryczną, ciepło i paliwa gazowe 

należy: 

- planowanie i organizacja zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe 

na obszarze gminy; 

- planowanie oświetlenia miejsc publicznych i dróg znajdujących się na terenie gminy; 

- finansowanie oświetlenia ulic, placów i dróg publicznych znajdujących się na terenie gminy, 

- planowanie i organizacja działań mających na celu racjonalizację zużycia energii i promocję 

rozwiązań zmniejszających zużycie energii na obszarze gminy, ponadto zgodnie z zapisami 

art. 7 ust. 1 pkt 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym do zadań własnych 

gminy należy zaopatrzenie w energię elektryczną i cieplną oraz gaz. Tak więc, podstawę 

prawną opracowania niniejszego dokumentu stanowią wskazane przepisy ustawy Prawo 

energetyczne oraz ustawy o samorządzie gminnym. Projekt był wyłożony do publicznego 

wglądu w siedzibie Urzędu Miejskiego w Olecku oraz był dostępny na stronie internetowej 

Gminy, zgodnie z art. 39 ust. 1 i art. 40, w związku z art. 46 pkt 2 ustawy z dnia 3 

października 2008 r. o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale 

społeczeństwa w ochronie środowiska oraz ocenach oddziaływania na środowisko. Zgodnie  

z art. 53 ustawy z dnia 3 października 2008 r. o udostępnianiu informacji o środowisku i jego 

ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz ocenach oddziaływania na 

środowisko, Burmistrz Olecka, wystąpił z wnioskiem do Regionalnego Dyrektora Ochrony 

Środowiska w Olsztynie oraz Warmińsko – Mazurskiego Państwowego Wojewódzkiego 

Inspektora Sanitarnego w Olsztynie o uzgodnienie zakresu i stopnia szczegółowości 

informacji wymaganych w prognozie oddziaływania na środowisko dla projektu Aktualizacji 

Projektu Założeń do Planu Zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe dla 

Gminy Olecko na lata 2012-2027. Uwzględniając zakres i stopień szczegółowości prognozy 

ustalony przez ww. organy sporządzono Prognozę oddziaływania na środowisko dla 

Aktualizacji Projektu Założeń do Planu Zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa 

gazowe dla Gminy Olecko na lata 2012-2027. Po opracowaniu Prognozy oddziaływania na 

środowisko, wystąpiono ponownie z wnioskiem do Regionalnego Dyrektora Ochrony 

Środowiska w Olsztynie oraz do Warmińsko – Mazurskiego Państwowego Wojewódzkiego 

Inspektora Sanitarnego o zaopiniowanie Aktualizacji Projektu Założeń do Planu Zaopatrzenia 

w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe dla Gminy Olecko na lata 2012-2027 wraz  

z Prognozą. Skala przedsięwzięć zaplanowanych w dokumencie ma charakter lokalny  

i w związku z tym nie wymaga przeprowadzenia postępowania w sprawie trans granicznego 

oddziaływania, o którym mowa w Dziale VI, Rozdział 3 ustawy z dnia 3 października 2008 r. 

o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie 

środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko. Aktualizacja Projektu Założeń do 

planu zaopatrzenia w ciepło, energię cieplną, energię elektryczną i paliwa gazowe dla Gminy 

Olecko na lata 2012-2027 została pozytywnie zaopiniowana przez Zarząd Województwa 

Warmińsko – Mazurskiego. 
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Członek Komisji – Mariusz Miłun 

zauważył, że nie wiadomo jakie będą stawki ogrzewania miejskiego, jakie będą źródła 

ogrzewania. Zauważył, że plan nie jest jasno napisany i nic z niego nie wynika. 

 

Kierownik Wydziału SR – Aneta Milczarek 

oznajmiła, że plan rozbudowy sieci został przedstawiony i włączony do aktualizacji dopiero 

w czerwcu. PEC deklaruje, że będzie już zaczynał budowę na wiosnę co jest mało 

prawdopodobne. Dodała, że w trakcie robienia planu był ciągły konflikt między spółdzielnią 

mieszkaniową, a PEC Batorego co nie przełożyło się pozytywnie na dane przedstawione 

przez przedsiębiorców. Można sądzić, że zostały podane przez nich nie rzetelnie. 

 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

oznajmił, że konflikt zakończył się tym, iż przedsiębiorca, który miał plany i uzyskał 

dofinansowanie na rozbudowę sieci modernizacji kotłowni na biomasę – zrezygnował,  

a spółdzielnia zwiększa moc na kotłowni węglowej w centrum miasta, buduje kontr-sieć 

przeciwną do konkurencji wydając przy tym duże pieniądze, które mogła by przeznaczyć na 

modernizację tych kotłowni. 

 

Innych uwag ani pytań do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 5 członków), jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie przyjęcia „Aktualizacji założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię 

elektryczną i paliwa gazowe dla Gminy Olecko na lata 2012-2027” wraz z Prognozą 

oddziaływania na środowisko do „Aktualizacji projektu założeń do planu zaopatrzenia  

w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe dla Gminy Olecko na lata 2012-2027”. 

 

b) projekt uchwały w sprawie uchwalenia ramowego planu pracy Rady Miejskiej  

w Olecku na rok 2020 

 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

przedstawił propozycje do pracy Rady Miejskiej zgłoszone na Komisji Polityki Prorodzinnej, 

Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa: 

- na marzec 2020 r. – Komunalne Budownictwo Mieszkaniowe, 

- na czerwiec 2020 r. – Wieloletni Plan Inwestycji Drogowych. 

 

Komisja nie wniosła nowych tematów do planu pracy Rady miejskiej. 

 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 5 członków), uwzględniając wnioski z Komisji Polityki Prorodzinnej, 

Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa, jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie uchwalenia ramowego planu pracy Rady Miejskiej w Olecku na rok 2020. 

 

c) projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej w Olecku na rok 2020 

 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

przedstawił wprowadzone przez Komisję Rewizyjną tematy do ich planu racy na rok 2020: 

- styczeń – analiza wniosku Radnej Janiny Anuszkiewicz, 

- luty – analiza audytów zleconych, 

- wrzesień – analiza inwestycji Szyjka. 
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Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 5 członków), uwzględniając wnioski z Komisji Rewizyjnej, jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Olecku na rok 2020. 

 

d) projekt uchwały w sprawie warunków udzielania i wysokości stawek 

procentowych bonifikat od opłat z tytułu przekształcenia prawa użytkowania 

wieczystego gruntów zabudowanych na cele mieszkaniowe w prawo własności 

tych gruntów 

 

Kierownik Wydziału RG – Maria Wiktorzak 

oznajmiła, iż zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt. 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 

gminnym do wyłącznej właściwości rady gminy należy między innymi stanowienie w 

sprawach zastrzeżonych ustawami do kompetencji rady gminy. Projekt niniejszej uchwały 

określa warunki udzielenia bonifikaty i wysokość stawek procentowych od opłaty za 

przekształcenie, które mogą być określone przez radę gminy zgodnie z ustawą z dnia 20 lipca 

2018 r. o przekształceniu prawa użytkowania wieczystego gruntów zabudowanych na cele 

mieszkaniowe w prawo własności tych gruntów. W myśl jej przepisów ustawodawca z dniem 

1 stycznia 2019 r. przekształcił prawo użytkowania wieczystego gruntów zabudowanych na 

cele mieszkaniowe w prawo własności tych gruntów. W art. 1 ust. 2 ww. ustawy wyjaśniono, 

że przez grunty zabudowane na cele mieszkaniowe należy rozumieć nieruchomości 

zabudowane wyłącznie budynkami: 

1) mieszkalnymi jednorodzinnymi lub 

2) mieszkalnymi wielorodzinnymi, w których co najmniej połowę liczby lokali stanowią 

lokale mieszkalne, lub 

3) o których mowa w pkt 1 lub 2, wraz z budynkami gospodarczymi, garażami, innymi 

obiektami budowlanymi lub urządzeniami budowlanymi, umożliwiającymi prawidłowe  

i racjonalne korzystanie z budynków mieszkalnych. 

Z tytułu przekształcenia prawa użytkowania wieczystego w prawo własności właściciel wnosi 

opłatę równą wysokości opłaty rocznej za użytkowanie wieczyste, która obowiązywałaby  

w dniu przekształcenia, tj. 1 stycznia 2019 r. Opłata ma być wnoszona przez 20 lat w terminie 

do dnia 31 marca każdego roku. Termin wniesienia opłaty za rok 2019 wskazany w ustawie to 

29 lutego 2020 r. Ustawa przewiduje możliwość wniesienia jednorazowej opłaty za 

przekształcenie gruntu, stanowiącej 20-krotność opłaty rocznej. Użytkownikom wieczystym 

gruntów Skarbu Państwa przysługuje bonifikata wg stawek określonych w ustawie. 

Ustawodawca w art. 9 ust. 1 pkt 2 ustawy przyznaje jednostce samorządu terytorialnego 

możliwość udzielenia osobom fizycznym będącym właścicielami budynków mieszkalnych 

jednorodzinnych lub lokali mieszkalnych lub spółdzielniom mieszkaniowym bonifikaty od 

opłaty za dany rok. Również za zgodą rady właściwy organ może udzielić osobom fizycznym 

będącym właścicielami budynków mieszkalnych jednorodzinnych lub lokali mieszkalnych 

lub spółdzielniom mieszkaniowym bonifikaty w przypadku wniesienia opłaty jednorazowej 

za przekształcenie gruntu stanowiącego własność jednostki samorządu terytorialnego – art. 9 

ust. 4 ustawy. W projekcie uchwały określono warunki udzielania bonifikat osobom 

fizycznym. Nie wymienia się spółdzielni mieszkaniowych, bowiem żadna spółdzielnia 

mieszkaniowa nie posiada gruntów w użytkowaniu wieczystym z zasobu Gminy Olecko.  

W grudniu 2018 roku w zasobie Gminy Olecko w użytkowaniu wieczystym znajdowały się 

nieruchomości zabudowane lub przeznaczone pod zabudowę mieszkaniową, grunty pod 

zabudową garażową, pod zabudową na cele usługowe lub mieszkalno-usługowe oraz grunty 

stanowiące wspólne drogi wewnętrzne we współużytkowaniu wieczystym. Ograniczenie 

bonifikaty ze względu na okres trwania dotychczas użytkowania wieczystego jest 
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uzasadnione. Należy mieć bowiem na uwadze, że nieruchomości oddawane były  

w użytkowanie wieczyste na 99 lat. W wyniku przekształcenia Gmina pozbawiona zostaje 

dochodu z opłat rocznych przez pozostałe lata. Z analizy nieruchomości objętych 

przekształceniem wynika, że w dużym stopniu są to nieruchomości, których użytkowanie 

wieczyste do dnia przekształcenia trwało stosunkowo krótko, bo niespełna 40 lat. 

Przekształcenie więc prawa użytkowania wieczystego w prawo własności już z mocy prawa 

skróciło okres trwania użytkowania wieczystego i brak obowiązku ponoszenia opłat z tego 

tytułu do lat 99. Obowiązek ponoszenia rocznej opłaty przekształceniowej to tylko 20 lat,  

a przy opłacie jednorazowej 20-krotność tej opłaty. Celowe też jest ograniczenie 

zastosowania bonifikaty do użytkowników wieczystych, którzy nie posiadają zaległości 

wobec Gminy z opłatami z tytułu użytkowania wieczystego za lata poprzednie oraz podatku 

od nieruchomości w odniesieniu do nieruchomości przekształconej z mocy prawa w prawo 

własności. 

Ustawodawca wyposażył organy stanowiące gminy w kompetencje do samodzielnego 

określania wielkości udzielanych bonifikat za przekształcenie prawa użytkowania 

wieczystego gruntu zabudowanego na cele mieszkaniowe w prawo własności tego gruntu. 

Jest to uprawnienie właściwej rady, a nie jej obowiązek. Natomiast, jeśli rada uzna, że na 

obszarze swojej właściwości nie będzie stosowała bonifikat, to takiej uchwały może nie 

podejmować. W sytuacji wyrażenia przez Radę Miejską w Olecku zgody na udzielanie 

bonifikat od opłat z tytułu przekształcenia prawa użytkowania wieczystego w prawo 

własności proponuje się przyjąć takie same zasady, jak określił ustawodawca do gruntów 

Skarbu Państwa. 

 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 5 członków),  jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie warunków udzielania i wysokości stawek procentowych bonifikat od opłat  

z tytułu przekształcenia prawa użytkowania wieczystego gruntów zabudowanych na cele 

mieszkaniowe w prawo własności tych gruntów. 

 

 

e) projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego – ul. Nocznickiego 

 

Mieszkanka ul. Nocznickiego  

oznajmiła, że przyszli po to, aby im wytłumaczyć na czym ma polegać plan 

zagospodarowania na ul. Nocznickiego. 

 

Kierownik Wydziału BI – Alicja Szałkowska 

oznajmiła, iż miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego był wyłożony dwukrotnie do 

wglądu publicznego. Po pierwszym wyłożeniu zostały wskazane uwagi w części 

uwzględnione w części nieuwzględnione zawarte w załączniku nr 2 projektu uchwały. 

Podczas drugiego wyłożenia żadne uwagi nie wpłynęły. Mieszkańcy bloku nr 2 złożyli uwagę 

następującej treści: 

 

„Uwaga nr 1 

Dotyczy zabudowy budynku mieszkalnego wielorodzinnego III – IV kondygnacyjnego wraz z 

częścią usługowo – handlową na działce nr geod. 666/1 w obrębie miasta Olecko 2. 

Zgadzamy się na II kondygnacyjny budynek nie wyższy jak 6m i w tym samym poziomie jak 

jest. Uzasadnienie: My mieszkańcy bloku przy ul. Zyndrama 2 nie wyrażamy zgody na ww. 

inwestycję. Budynek III – IV kondygnacyjny zasłoniłby nam dopływ światła. 1/3 

mieszkańców naszego bloku ma tylko okna na tę stronę, co oznacza, że w ogóle nie mieli by 
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światła dziennego. Na ww. działce brak jest miejsc postojowych dla samochodów co z kolei 

mielibyśmy parking pod naszymi oknami. W planowanej inwestycji ma być lokal usługowo – 

handlowy co zagrażać będzie nam spokój. W naszym bloku mieszkają przeważnie osoby 

starsze, które chcą spokoju, a nie dyskoteki pod oknem. Informujemy jeszcze, że sąsiedzi 

mieszkający wokół tej działki nie są przychylni tej zabudowie.” 

 

Na przedmiotowym terenie 2MU zrealizowany już jest budynek o wysokości 9 m 

przekraczający wysokość postulowaną w uwadze - 6 m, w związku z czym uzasadnione jest, 

ze względu na potrzebę kształtowania ładu przestrzennego, przyjęcie dla terenu 2MU 

parametru umożliwiającego zachowanie jednolitej zabudowy. ponieważ na istniejącym 

terenie jest już 9 m budynek w związku z czym ta uwaga jest nie uwzględniona. 

 

Członek komisji – Mariusz Miłun 

zapytał mieszkańców Ul. Nocznickiego, czy jeśli planowana wysokość inwestycji byłaby nie 

wyższa niż te  budynki obok to czy będzie to ich satysfakcjonować. 

 

Mieszkańcy ul. Nocznickiego  

oznajmili, że jeśli inwestor zrobi dwie kondygnacje to będzie zasłaniało im światło słoneczne 

w mieszkaniach. Chcą aby ten budynek nie miał więcej niż 6 m wysokości. Dodali również, 

że nie ma tam nawet miejsc parkingowych. 

 

Członek komisji – Mariusz Miłun 

zapytał jaka musi być odległość między zabudową a działką. 

 

Kierownik Wydziału BI – Alicja Szałkowska 

oznajmiła, że odległość między zabudową a działką od strony okien musi wynosić 4m,  

a w tym przypadku odległość istniejącej zabudowy spornej działki wynosi 8m do granicy 

działki spółdzielni, w najdalszym punkcie jest to 6m, a od granicy działki spółdzielni do 

budynku spółdzielni jest jeszcze 5m. 

 

Projektant – Cezary Domitrz 

oznajmił, iż podczas dyskusji publicznej, o zabudowie która mogłaby tam powstać, 

powiedziano, iż musi mieć ona dach dwuspadowy dzięki czemu nie będzie wspomnianego 

przez mieszkańców zaciemniania ich budynku. Inwestor na podstawie warunków zabudowy 

mógłby otrzymać pozwolenie na jeszcze wyższą kondygnację. Realizując plan 

zagospodarowania przestrzennego mają w obowiązku zachować ład przestrzenny. Plan musi 

być zrównoważony z tym, iż jest to działka prywatna i nie można zupełnie zakazać 

wszystkiego. Warunki techniczne które będzie musiał spełnić inwestor przy realizacji 

budynku będą sprawdzane w starostwie powiatowym. W prawie budowlanym są określone 

warunki dotyczące przysłaniania światła słonecznego, które będą sprawdzane na etapie 

wydania pozwolenia na budowę. Starosta w obowiązku ma informować mieszkańców  

o każdym podjętym kroku i wtedy mają oni możliwość odwołania się od jego decyzji. 

 

Kierownik Wydziału BI – Alicja Szałkowska 

dodała również, iż mieszkańcy składali kolejną uwagę dotyczącą zakazu lokalizacji na tym 

terenie, ponieważ w pierwotnej wersji były wskazane: zakaz lokalizacji stacji paliw, 

warsztatów samochodowych, stacji usług obsługi samochodów i zakładów produkcyjnych.  

W uwagach postulowano o wprowadzenie dodatkowych zakazów: usług gastronomicznych, 

usług rozrywkowych oraz innych uznanych za społecznie uciążliwe. Twe uwagi zostały  

w całości uwzględnione. Należy wspomnieć, że wojewoda ma prawo je uchylić.  
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Projektant – Cezary Domitrz 

oznajmił, iż jeśli projekt planu zagospodarowania przestrzennego nie zostanie zaakceptowany 

to inwestor będzie miał jeszcze większe pole manewru, ponieważ będzie mógł rozbudowywać 

swój budynek na tyle na ile pozwoli mu prawo budowlane. Plan zagospodarowania ma na 

celu możliwe ograniczenie zmiany ładu przestrzennego.  

 

Mieszkaniec ul. Nocznickiego 

zapytał, kto będzie odpowiadał za obniżenie wartości mieszkań ze względu na ich 

zaciemnienie spowodowane podwyższeniem spornego budynku. 

 

Projektant – Cezary Domitrz 

odpowiedział, że na tym etapie nie można stwierdzić, że mieszkanie straci na wartości. 

 

Kierownik Wydziału BI – Alicja Szałkowska 

dodała, iż aby udowodnić, że mieszkanie straciło na wartości będzie należało powołać 

rzeczoznawcę majątkowego, który to wyceni i na tej podstawie będzie prowadzone 

postępowanie. Wprowadzając kolejne ograniczenia inwestor ma prawo zaskarżyć plan np. ze 

względu na to, że w wyniku ograniczeń wprowadzonych w planie przestrzennym znacznie 

zmniejszy się wartość jego nieruchomości. 

 

Członek Komisji – Mariusz Miłun 

zapytał, czy jest możliwość zmiany planu zagospodarowania przestrzennego, aby zmniejszyć 

proponowaną w nim wysokość budynku. 

 

Projektant – Cezary Domitrz 

odpowiedział, że tak ale wtedy trzeba będzie uwzględnić zmiany w planie czyli na nowo 

rozpocząć procedurę tworzenia planu zagospodarowania przestrzennego co może potrwać 

min 5 miesięcy. Dodał, iż jest ryzyko, że w tym czasie inwestor otrzyma warunki zabudowy  

i zgodę na budowę 3 kondygnacji ze starostwa, a wtedy plan zagospodarowania 

przestrzennego nie będzie miał już racji bytu.  

 

Mieszkańcy Ul. Nocznickiego 

jednogłośnie podjęli decyzję, że zgadzają się na obecny zapis w planie zagospodarowania 

przestrzennego. 

 

Komisja (obecnych 8 członków), przy 2 głosach za i 6 głosach wstrzymujących głosowała za 

nieuwzględnieniem uwagi nr 1. 

 

Uwaga nr 2 

„W rozdziale 3 pkt 5 – zmiana na niedopuszczenie zabudowy na granicy działek – chyba, że 

takowa zabudowa już istnieje.” 

 

Komisja (obecnych 7 członków), jednogłośnie głosowała za nieuwzględnieniem uwagi nr 2. 

 

Uwaga nr 3 

„W § 18 rozdz. 10 pkt 8 zmiana na: 

a) 1 miejsce do parkowania na 20m2 powierzchni użytkowej usług; 

b) 2 miejsca do parkowania na 1 mieszkanie.” 

 

Komisja (obecnych 7 członków), przy 4 głosach za i 3 głosach wstrzymujących głosowała za 

nieuwzględnieniem uwagi nr 3. 
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Uwaga nr 4 

„Paragraf 9 pkt 2 nadać brzmienie: „Nie dopuszcza się lokalizowania stacji bazowych 

telefonii komórkowej na dachach budynków”.” 

 

Komisja (obecnych 7 członków),  jednogłośnie głosowała za nieuwzględnieniem uwagi nr 4. 

 

Uwaga nr 5 

„Paragraf 18 pkt 5 ppkt 5) zapis „do 2 kondygnacji” zastąpić „do 3 kondygnacji” lub „do 2 

kondygnacji + poddasze użytkowe”.” 

 

Komisja (obecnych 7 członków),  jednogłośnie głosowała za nieuwzględnieniem uwagi nr 5. 

 

Uwaga nr 6 

„Paragraf 18 pkt 5 ppkt 8) po słowach „minimalna liczba miejsc do parkowania, po przecinku 

dodać: „zlokalizowana na tej samej działce”.” 

 

Komisja (obecnych 7 członków),  jednogłośnie głosowała za nieuwzględnieniem uwagi nr 6. 

 

Uwaga nr 7 

„Paragraf 18 pkt 5 ppkt 8) lit b) zapis „1 miejsce” zastąpić „2 miejsca”.” 

 

Komisja (obecnych 7 członków), przy 6 głosach za i 1 głosie wstrzymującym głosowała za 

nieuwzględnieniem uwagi nr 7. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 7 członków),  jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego – ul. Nocznickiego. 

 

 

f) projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dla Gminy Olecko na 2020 rok 

 

Pełnomocnik Burmistrza ds. Przeciwdziałania Uzależnień – Monika Dudycz-Stefanowska 

oznajmiła, iż prowadzenie działań związanych z profilaktyką i rozwiązywaniem problemów 

alkoholowych, zgodnie z art. 4¹ ust.1 ustawy z dnia 26 października 1982 r. o wychowaniu  

w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi należy do zadań własnych gminy. Zadania te 

zostały szczegółowo określone w w/w ustawie. Podstawę do realizacji zadań stanowi Gminny 

Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, uchwalany corocznie 

przez Radę Miejską. Przedłożony program jest kontynuacją zadań realizowanych w Gminie 

Olecko w 2019 roku oraz w latach poprzednich. Określa on lokalne propozycje działań  

w zakresie zadań własnych, obejmujących profilaktykę oraz zapewnienie bezpłatnego dostępu 

do pomocy terapeutycznej i prawnej dla rodzin z problemem nadużywania alkoholu oraz 

doświadczających przemocy w rodzinie. Program jest poparty Diagnozą lokalnych zagrożeń 

społecznych dla Gminy Olecko sporządzoną w 2017 roku oraz danymi za lata 2017-2019. 

Program jest adresowany do całej społeczności lokalnej, zarówno mieszkańców jak  

i instytucji zaangażowanych w pracę nad rozwiązywaniem bieżących problemów 

alkoholowych, przemocy w rodzinie i innych uzależnień. Źródłem finansowania zadań 

określonych w niniejszym programie są dochody gminy pochodzące z opłat za korzystanie  

z zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych. Finansowanie realizacji w/w zadań określa 

plan finansowy opracowany na dany rok i przedłożony do projektu budżetu gminy. 

Zaprezentowała również członkom komisji narko-gogle i alko-gogle które będą 

wykorzystywane w procesie profilaktyki anty narkotykowej i antyalkoholowej w szkołach. 
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Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 5 członków),  jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych dla Gminy Olecko na 2020 rok.  

 

 

g) projekt uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie 

Olecko w roku szkolnym 2019/2020 

 

Kierownik Wydziału EK – Anna Mitin 

oznajmiła, iż na podstawie art. 39 ust. 4 ustawy z dnia 14 grudnia 2016 r. – Prawo oświatowe, 

obowiązkiem gminy jest: 

1) zapewnienie uczniom niepełnosprawnym, których kształcenie i wychowanie odbywa się na 

podstawie art. 127, bezpłatnego transportu i opieki w czasie przewozu do najbliższej szkoły 

podstawowej, a uczniom z niepełnosprawnością ruchową, w tym z afazją,  

z niepełnosprawnością intelektualną w stopniu umiarkowanym lub znacznym – także do 

najbliższej szkoły ponadpodstawowej, do końca roku szkolnego w roku kalendarzowym,  

w którym uczeń kończy 21. rok życia; 

2) zapewnienie dzieciom i młodzieży, o których mowa w art. 36 ust. 17, a także dzieciom  

i młodzieży z niepełnosprawnościami sprzężonymi, z których jedną z niepełnosprawności jest 

niepełnosprawność intelektualna, bezpłatnego transportu i opieki w czasie przewozu do 

ośrodka rewalidacyjno-wychowawczego, do końca roku szkolnego w roku kalendarzowym,  

w którym kończą: 

a) 24. rok życia – w przypadku uczniów z niepełnosprawnościami sprzężonymi, z których 

jedną z niepełnosprawności jest niepełnosprawność intelektualna, 

b) 25. rok życia – w przypadku uczestników zajęć rewalidacyjno-wychowawczych. 

Stosownie do art. 32 ust. 6 w/w ustawy, obowiązkiem gminy jest zapewnienie 

niepełnosprawnym dzieciom pięcioletnim i sześcioletnim oraz dzieciom objętym 

wychowaniem przedszkolnym na podstawie art. 31 ust. 2 bezpłatnego transportu i opieki  

w czasie przewozu do najbliższego przedszkola, oddziału przedszkolnego w szkole 

podstawowej, innej formy wychowania przedszkolnego lub ośrodka rewalidacyjno-

wychowawczego. Zgodnie z art. 39a ust. 2 w/w ustawy, aby dokonać zwrotu kosztów 

jednorazowego przewozu niezbędne jest posiadanie kwoty średniej ceny jednostki paliwa, 

właściwego dla danego pojazdu. Zgodnie z art. 39a ust. 3 w/w ustawy średnią cenę jednostki 

paliwa w gminie określa na każdy rok szkolny rada gminy w drodze uchwały, uwzględniając 

ceny jednostki paliwa w gminie. Na podstawie informacji o cenie jednostek paliwa, 

właściwych dla danych pojazdów pozyskanych ze stacji paliw znajdujących się na terenie 

Gminy Olecko (PKN ORLEN, ul. Wojska Polskiego 1, 19-400 Olecko; Stacja Shell 8173 ul. 

Wojska Polskiego 12, 19-400 Olecko; AUTO-MYJNIA Hurtownia i Detaliczna Sprzedaż 

Paliw Płynnych i Gazowych, Aleje Lipowe 1A, 19-400 Olecko), wyliczono średnią cenę 

jednostek paliwa, właściwych dla danych pojazdów, która będzie obowiązywała w roku 

szkolnym 2019/2020. Do wyliczenia przyjęto ceny paliw obecnie obowiązujące. 
 
 

L.P. Data ON PB 95 LPG 
 

1. 28.11.2019 r. 5,07 4,97 2,28 

2. 29.11.2019 r. 5,07 4,97 2,28 

3. 02.12.2019 r. 5,07 4,97 2,28 

4. 03.12.2019 r. 5,09 4,98 2,31 

5. 04.12.2019 r. 5,09 4,98 2,31 

 Średnia cena jednostek paliwa 
właściwego dla danego pojazdu 

5,08 4,97 2,29 
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Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 5 członków),  jednogłośnie pozytywnie  zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Olecko w roku szkolnym 

2019/2020. 
 

 

h) projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na decyzję Burmistrza Olecka  

o nieutworzeniu w roku szkolnym 2019/2020 klasy I w Szkole Podstawowej  

w Kijewie 

 

Kierownik Wydziału EK – Anna Mitin 

oznajmiła, iż w dalszym ciągu nie ma rozstrzygnięcia w tej sprawie od wojewody. 

 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 5 członków), przy 4 głosach za i 1 głosie przeciw odstąpiła od 

zaopiniowania projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na decyzję Burmistrza 

Olecka o nieutworzeniu w roku szkolnym 2019/2020 klasy I w Szkole Podstawowej  

w Kijewie. 

 

  

i) projekt uchwały w sprawie ustalenia ryczałtowej stawki opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi od nieruchomości, na których znajdują 

się domki letniskowe lub innej nieruchomości wykorzystywanej na cele 

rekreacyjno-wypoczynkowe 

 

Kierownik Wydziału GKO – Przemysław Drozd 

oznajmił, iż zgodnie z art. 6j ust. 3b ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach,  

w przypadku nieruchomości, na której znajduje się domek letniskowy, lub innej 

nieruchomości wykorzystywanej na cele rekreacyjno-wypoczynkowe, Rada Gminy uchwala 

ryczałtową stawkę opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi nie wyższą niż 10% 

przeciętnego miesięcznego dochodu rozporządzanego na 1 osobę ogółem - za rok od 

nieruchomości, na której znajduje się domek letniskowy, lub od innej nieruchomości 

wykorzystywanej na cele rekreacyjno-wypoczynkowe. Natomiast zgodnie z art. 10 ust. 3 

ustawy z dnia 19 lipca 2019 r. o zmianie ustawy o utrzymaniu czystości i porządku  

w gminach oraz niektórych innych ustaw, ryczałtowa stawka opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi, określona w uchwale wydanej przed dniem wejścia w życie 

niniejszej ustawy na podstawie art. 6j ust. 3b ustawy zmienianej w art. 1 w brzmieniu 

dotychczasowym, … na której znajduje się domek letniskowy, lub od innej nieruchomości 

wykorzystywanej na cele rekreacyjno-wypoczynkowe, obowiązuje do dnia wejścia w życie 

uchwały wydanej na podstawie art. 6j ust. 3b ustawy zmienianej w art. 1 w brzmieniu 

nadanym niniejszą ustawą, nie dłużej niż do dnia 31 grudnia 2019 r. Przeciętny miesięczny 

dochód rozporządzalny na 1 osobę ogółem wynosi 1693 zł (10% tej wartości – 169,30 zł). 

Ustalając stawkę ryczałtową dla domków letniskowych oraz innych nieruchomości 

wykorzystywanych na cele rekreacyjno-wypoczynkowe, wykorzystywanych jedynie przez 

część roku wzięto pod uwagę informację uzyskaną od podmiotu odbierającego odpady  

i ustalono, że średnio z w/w nieruchomości rocznie odbiera się ok. 8-10 pojemników o poj. 

120 l. Biorąc pod uwagę powyższe ryczałtowa stawka wynosi: 8 x 12,00 zł = 96,00 zł - 

ustalono 100,00 zł (dotyczy odpadów zbieranych selektywnie). Natomiast zgodnie z art. 6 k 
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ust. 3 ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach, Rada Gminy określi stawki 

opłaty podwyższonej za gospodarowanie odpadami komunalnymi, jeżeli właściciel 

nieruchomości nie wypełnia obowiązku zbierania odpadów komunalnych w sposób 

selektywny, wysokości nie niższej niż dwukrotna wysokość i nie wyższej niż czterokrotna 

wysokość stawki ustalonej przez Radę Gminy odpowiednio na podstawie ust. 1 albo w art. 6j 

ust. 3b. Biorąc pod uwagę powyższe ryczałtowa stawka wynosi: 8 x 24,00 zł = 192,00 zł- 

ustalono 200,00 zł (dotyczy odpadów zbieranych w sposób niesegregowany). 

 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 4 członków), jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie ustalenia ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

od nieruchomości, na których znajdują się domki letniskowe lub innej nieruchomości 

wykorzystywanej na cele rekreacyjno-wypoczynkowe. 

 

 

j) projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały dotyczącej ustalenia wysokości 

stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych Gminy Olecko 

 

Kierownik Wydziału GKO – Przemysław Drozd 

oznajmił, iż w związku z wejściem w życie w dniu 25 listopada 2019 r. ustawy z dnia 30 

sierpnia 2019 r. o zmianie ustawy o wspieraniu rozwoju usług i sieci telekomunikacyjnych 

oraz niektórych innych ustaw (Dz. U. z 2019 r. poz. 1815) organy stanowiące jednostek 

samorządu terytorialnego dostosują, w terminie 3 miesięcy od dnia wejścia w życie niniejszej 

ustawy, wysokości stawek opłat określonych w uchwałach, o których mowa w art. 40 ust. 8 

ustawy z dnia 21 marca 1985 r. o drogach publicznych.  

 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 4 członków), jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie zmiany uchwały dotyczącej ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa 

drogowego dróg gminnych Gminy Olecko. 

 

k) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ponowne wynajęcie pomieszczeń 

gospodarczych, garaży i lokalu użytkowego 

 

Kierownik Wydziału GKO – Przemysław Drozd 

oznajmił, iż zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt 9 lit a ustawy o samorządzie gminnym do wyłącznej 

właściwości Rady Miejskiej należy podejmowanie uchwał w sprawach majątkowych gminy, 

przekraczających zakres zwykłego zarządu, dotyczących zasad nabywania, zbywania  

i obciążania nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub wynajmowania na czas oznaczony 

dłuższy niż 3 lata lub na czas nieoznaczony. Uchwała rady gminy jest wymagana również  

w przypadku, gdy po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat strony zamierzają zawrzeć 

kolejne umowy, których przedmiotem jest ta sama nieruchomość. Niniejsza uchwała dotyczy 

wyrażenia zgody na zwarcie kolejnych umów z dotychczasowymi najemcami, na 

pomieszczenia wykazane w załączniku do niniejszej uchwały, na okres do 3 lat. 

 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 
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Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 4 członków), jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie wyrażenia zgody na ponowne wynajęcie pomieszczeń gospodarczych, garaży  

i lokalu użytkowego. 

 

l) projekt uchwały w sprawie przystąpienia do prac związanych z uzyskaniem 

przez Gminę Olecko statusu uzdrowiska lub statusu obszaru ochrony 

uzdrowiskowej 

 

Kierownik Wydziału SR – Aneta Milczarek 

oznajmiła, iż uzdrowisko to miejscowość dysponująca naturalnymi czynnikami leczniczymi, 

do których zalicza się wody mineralne oraz właściwości klimatyczne. Utworzenie uzdrowiska 

w Olecku jest to propozycja kierunku działania w celu poprawy sytuacji społeczno-

gospodarczej miasta, które zostało zakwalifikowane do miast tracących takie funkcje. Proces 

ubiegania się o uzyskanie statusu uzdrowiska jest długofalowy i obejmuje następujące etapy: 

I. Potwierdzenie leczniczych właściwości surowców i klimatu 

1.Gmina musi potwierdzić lecznicze właściwości naturalnych surowców i klimatu. 

2.Gmina składa wniosek o wydanie odpowiedniego świadectwa do jednostki uprawnionej 

przez ministra zdrowia. 

3.Właściwości lecznicze potwierdzić muszą udokumentowane badania, które wykluczają przy 

tym negatywne oddziaływanie na zdrowie człowieka. 

II. Operat uzdrowiskowy 

1. Gmina musi następnie sporządzić operat uzdrowiskowy, który określa możliwość 

prowadzenia lecznictwa uzdrowiskowego na danym terenie. 

2.Operat uzdrowiskowy dzieli się na: 

- część opisową, która określa m.in. opis właściwości leczniczych naturalnych surowców 

leczniczych i właściwości leczniczych klimatu; 

- część graficzną, na której widnieją planowane strefy ochrony uzdrowiskowej. Nie może ona 

być mniejsza niż: 

- 1:5000 dla projektowanej strefy „A” ochrony uzdrowiskowej, 

- 1:10 000 wspólnie dla stref „A” i „B”, 

- 1:25 000 wspólnie dla stref „A”, „B” i „C”. 

3.Gmina uzgadnia operat z komisją uzdrowiskową rady gminy. Operat musi też podpisać 

prezydent, burmistrz lub wójt. 

4.Gmina przesyła operat uzdrowiskowy ministrowi zdrowia, aby potwierdzić możliwość 

prowadzenia lecznictwa uzdrowiskowego. 

III. Decyzja ministra zdrowia 

1. Jeśli warunki określone w ustawie zostały spełnione, minister wydaje decyzję o możliwości 

prowadzenia lecznictwa uzdrowiskowego. 

2.Minister ustala kierunki lecznicze dla danego uzdrowiska na podstawie: 

- świadectwa, które potwierdza lecznicze właściwości naturalnych surowców i klimatu; 

- opinii konsultanta krajowego do spraw balneologii i medycyny fizykalnej; 

- informacji o: 

- kwalifikacjach pracowników, udzielających świadczeń zdrowotnych; 

- rodzajach zakładów lecznictwa uzdrowiskowego w danym uzdrowisku. 

3. Jeśli minister stwierdzi, że dany obszar spełnia niezbędne warunki, występuje do Rady 

Ministrów z wnioskiem o nadanie statusu uzdrowiska albo obszaru ochrony uzdrowiskowej. 

IV. Po uzyskaniu pozytywnej decyzji ministra 

1. Gmina musi co najmniej raz na 10 lat przedstawić ministrowi zdrowia operat 

uzdrowiskowy, który potwierdzi, że obszar spełnia wymagania określone w ustawie. 

2. Jeśli na podstawie złożonego operatu uzdrowiskowego minister zdrowia stwierdzi 

nieprawidłowości, wyznaczy czas na ich usunięcie (maksymalnie 5 lat). 
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3. Jeśli gmina nie usunie nieprawidłowości, minister wystąpi do Rady Ministrów  

o pozbawienie danego obszaru statusu uzdrowiska lub obszaru ochrony uzdrowiskowej. 

4. Gmina, która uzyska zgodę na prowadzenie lecznictwa uzdrowiskowego, sporządza  

i uchwala miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego dla strefy „A” ochrony 

uzdrowiskowej. Gmina ma na to 2 lata od otrzymania decyzji od ministra zdrowia. 

Status uzdrowiska to duży impuls do rozwoju społeczno-gospodarczego, możliwość 

rozbudowy bazy m.in.: noclegowo gastronomicznej i lepsze wykorzystanie już istniejącej - 

możliwość utworzenia sanatorium w Dworku Mazurskim oraz domu zdrojowego w budynku 

po hotelu Maraton. Status uzdrowiska to również szansa na pozyskiwanie środków 

zewnętrznych na obszary związane z obszarem uzdrowiska: infrastruktura zdrowia, 

szkolnictwo, infrastruktura rekreacyjna, ochrona środowiska, odnawialne źródła energii, 

transport niskoemisyjny, nowoczesne usługi, badania i rozwój, innowacyjne produkty. 

 

Członek Komisji – Paweł Giełazis  

zaproponował, aby jezioro Oleckie zrobić jeziorem turystycznym/łowieckim.  

 

Komisja podjęła dyskusję w tym temacie. 

 

Innych pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 5 członków), przy 4 głosach za i 1 głosie wstrzymującym pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przystąpienia do prac związanych z uzyskaniem 

przez Gminę Olecko statusu uzdrowiska lub statusu obszaru ochrony uzdrowiskowej. 

 

m) projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Olecko na 2019-2028 

 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

oznajmiła, iż w uchwale zmieniającej WPF Gminy Olecko na lata 2019-2028, dokonuje się 

zmian: 

1. W załączniku Nr 1 „Wieloletnia Prognoza Finansowa” w 2019 r. 

a) zwiększa się dochody o 119.210,60 zł, z tego dochody bieżące zwiększa się  

o 119.210,60 zł. 

b) zwiększa się wydatki o 119.210,60 zł, w tym bieżące zwiększa się o 121.710,60 zł,  

a majątkowe zmniejsza się o 2.500,00 zł. 

2. W załączniku Nr 2 „ Wykaz Przedsięwzięć realizowanych w latach 2019-2022” 

wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne pod nazwą „Rozwój e-Usług w Gminie 

Olecko” do realizacji w latach 2020 – 2021 z planem 1.865.960,00 zł, w tym w 2020 

r. – 1.793.450,00 zł, a w 2021 r. – 64.010,00 zł. 

 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 4 członków), jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko na lata 2019-2028. 

 

n) projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Olecko na 2019 rok 

 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka   

oznajmiła, iż dochody (ogółem zwiększenie o 109.546,60 zł): 

W dz. 758 – Różne rozliczenia – na podstawie pisma Ministra Finansów nr 

ST5.4751.24.2019.12G zwiększa się plan subwencji oświatowej o kwotę 68.952 zł, oraz na 
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podstawie pisma Ministra Finansów nr ST5.4751.25.2019.13G zwiększa się plan subwencji 

oświatowej o kwotę 11.915 zł. 

W dz.750 – Administracja publiczna zwiększa się plan dochodów w planie Urzędu 

Miejskiego w Olecku o kwotę 16.679,60 z tytułu otrzymanych kar umownych za 

nieterminowe wykonanie remontów. 

W dz. 801 – Oświata i wychowanie zwiększa się plan dochodów w planie Szkoły 

Podstawowej Nr 2 w Olecku o kwotę 12.000 zł z tytułu zwiększonych wpłat za wyżywienie. 

Wydatki (ogółem zwiększenie o 109.546,60 zł): 

W związku ze zwiększonym planem dochodów zwiększa się plany wydatków Szkoły 

Podstawowej Nr 4, Szkoły Podstawowej Nr 1, Urzędu Miejskiego w Olecku oraz Szkoły 

Podstawowej Nr 2. 

W dz. 801 – Oświata i wychowanie - dokonuje się zmian w planach jednostek realizujących 

zadania oświatowe między rozdziałami i paragrafami: w panie Szkoły Podstawowej  

w Gąskach o kwotę 5.126 zł z przeznaczeniem na zabezpieczenie środków na opłacenie 

składek ZUS oraz wypłatę dodatku wiejskiego; w planie Szkoły Podstawowej Nr 1 w kwocie 

141.006 zł z przeznaczeniem na zabezpieczenie środków na wynagrodzenia wraz  

z pochodnymi, w związku z tym, że stołówka będzie przygotowywała posiłki dla SP  

w Babkach Oleckich oraz SP Judziki konieczne jest dostosowanie pomieszczeń do 

wydawania posiłków; w planie Szkoły Podstawowej Nr 2 w kwocie 18.043,24 zł  

z przeznaczeniem na prawidłowe funkcjonowanie szkoły. 

W dz.852- Pomoc społeczna- zmniejsza się plan wydatków o kwotę 2.500 zł z zadania 

„Dzienny Dom Seniora+” z przeznaczeniem na wykonanie remontów na zasobach gminnych. 

Ponadto dokonuje się zmian w planie Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku 

zmniejszając rozdział 85415 § 3240 o kwotę 11.259 zł i o tę samą kwotę zwiększając rozdział 

85202 § 4330 z przeznaczeniem na opłaty za pobyt w domach pomocy społecznej; zmniejsza 

się plan w rozdz. 85215 § 3110 o kwotę 5.500 zł zwiększając o tę samą kwotę rozdział 85504 

§ 4330 z przeznaczeniem na opłaty związane z utrzymaniem dzieci w rodzinach zastępczych  

i placówkach. 

 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 4 członków), jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie zmiany budżetu Gminy Olecko na 2019 r. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

Do punktu 2 - Analiza obwodów szkolnych. 

 

Przewodniczący Komisji – Anna Kaczor 

przedstawiła sytuację obwodową szkół otrzymaną od Kierownika Edukacji. Stwierdziła, że 

trzeba by było coś zrobić z tą sytuacją ponieważ same obwody są zrobione dobrze, a problem 

leży po stronie nie przestrzegania obwodów przez szkoły. Szkoła nr 1 przyjmuje największą 

ilość dzieci z poza obwodu przy braku sal lekcyjnych, a Szkoła nr 2 ma sale wolne, a dzieci  

z jej obwodu są w właśnie Sp 1. Nauczyciele w Sp 2 mają problem z etatami właśnie ze 

względu na brak dzieci w szkole.  

 

Komisja podjęła dyskusje w tym temacie. 

 

Nauczycielka z Sp 2 

oznajmiła, że 45 dzieci z ich obwodu uczy się w Sp 1 z czego 35 dzieci nie jest z klasy 

sportowej. Zapytała dlaczego z Sp 1 dzieci są dowożone na Halę Lega, a z ich szkoły z Nr 3 

 i Nr 4 nie.  
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Członek Komisji – Renata Małgorzata Maciąg 

dodała, że większość z dojeżdżających dzieci które chodzą do Sp 1 są tam z racji tego, że 

wcześniej to był ich obwód. Być może rodzice nawet nie wiedzą o tym, że obwód się zmienił, 

albo po prostu z własnego wyboru tam je umieszczają. 

 

Przewodniczący Komisji – Anna Kaczor 

uważa, że gdyby nie było dowozu do Sp 1 dla tych dzieci to na pewno by zostały w Sp 2. 

 

Członek Komisji – Wojciech Rejterada 

powiedział, że pytania w tym temacie powinny paść na spotkaniu z dyrektorami szkół  

i z Burmistrzem. Uważa, że to nie komisja powinna to rozstrzygać. Dodatkowo dyrektor ma 

prawo odmówić przyjęcia z poza obwodu tylko wtedy gdy będzie miał ku temu poważny 

powód. 

 

Nauczycielka z Sp 2 

zapytała, czy nikt nie nadzoruje pracy dyrekcji. Zapytała również czy to, że szkole brakuje sal 

lekcyjnych nie jest powodem do tego aby dyrektor mógł odmówić przyjęcia dziecka do 

szkoły. 

 

Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch 

oznajmiła, iż Burmistrz prosił na spotkaniu z dyrektorami aby nie przyjmowali dzieci z poza 

obwodu, a później taki rodzic przychodzi do Burmistrza z prośbami aby te jedno dziecko 

przyjąć do tej szkoły do której nie zostało przyjęte. Nie można odmówić rodzicom przyjęcia 

dziecka bez podania przez dyrektora konkretnego powodu.  

 

Przewodniczący Komisji – Anna Kaczor 

odpowiedziała, że nie ma potrzeby zmiany obwodów tylko ich przestrzegania. 

 

Członek Komisji – Wojciech Rejterada 

zaproponował spotkanie wspólnie z dyrektorami i Burmistrzem, ponieważ wtedy będzie 

można poznać odpowiedzi na wszystkie pytania. 

 

Nauczycielka z Sp 2 

oznajmiła, że przyszli na tą komisję aby ktoś w końcu ich zauważył, ponieważ nikt nie 

dostrzega problemów Sp 2. 

 

Nauczycielka z Sp 2 

zapytała, jaki jest sens spotkania z dyrektorami skoro wiadome z góry, że każdy będzie bronił 

swoich decyzji o przyjęciu dzieci z poza obwodu ze względu na taką możliwość. Twierdzi, że 

to Burmistrz jest władny takim decyzjom i to on powinien nałożyć pewne zasady 

przyjmowania dzieci z nie swojego obwodu. 

 

Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch  

odpowiedziała, że jeśli chodzi o Szkołę podstawową Nr 3 to prawdopodobnie dzieci z poza 

okręgu są tam ze względu na kontynuację nauki, ponieważ w ostatnim czasie była zmiana 

okręgów. Burmistrz prosił dyrektorów szkół o nieprzyjmowanie dzieci z poza obwodów 

właśnie na prośbę szkoły Nr 2. 

 

Kierownik Wydziału EK – Anna Mitin 

powiedziała, że przepisy mówią o tym, że dzieci z obwodów są przyjmowane do szkół  

z urzędu. Jeśli są wolne miejsca w szkole dyrektor organizuje rekrutację naboru dzieci z poza 

obwodu i ma prawo je przyjąć.  
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Przewodniczący Komisji – Anna Kaczor 

stwierdziła, że w uchwale z 24 lutego 2017 r. zawarte są 4 kryteria warunków naboru: 

- niepełnosprawność, 

- uczące się w tej szkole rodzeństwo, 

- mała odległość od szkoły, 

- przynajmniej 1 pracujący rodzic na terenie obwodu danej szkoły. 

 

Kierownik Wydziału EK – Anna Mitin 

dodała, że to punktacja do naboru. Jeżeli ktoś zdobędzie więcej pkt czyli ma więcej  

spełnionych warunków to ma większe szanse na przyjęcie go do szkoły jeśli są wolne 

miejsca. 

 

Przewodniczący Komisji – Anna Kaczor 

odpowiedziała, że właśnie chodzi o to, że w Sp 1 brakuje sal lekcyjnych. 

 

Nauczycielka Sp 2  

zapytała,P dlaczego jedne szkoły mogą mieć klasy sportowe, a inne nie mogą i z czego to 

wynika. W Sp 1 jest np. w klasie 1-3 pływanie, a w 4-8 już inna dyscyplina według niej 

powinna być kontynuacja danej dziedziny przez kolejne lata. 

 

Kierownik Wydziału EK – Anna Mitin 

oznajmiła, iż nikt nie wydaje zakazu utworzenia klasy sportowej. Stwierdziła, że dyrektorzy 

szkół na początku roku szkolnego wnioskują chęć utworzenia takiej klasy i rozpoczynają do 

niej nabór.  

 

Przewodniczący Komisji – Anna Kaczor 

oznajmiła, że nie da się stworzyć klasy sportowej skoro brakuje w szkole dzieci. 

 

Nauczycielka Sp 2  

zapytała dlaczego są dowożone dzieci do innego okręgu, skoro rodzice decydują o tym gdzie 

mają się uczyć ich dzieci i wybierają inny okręg to niech sami dowożące do szkół. 

 

Przewodniczący Komisji – Anna Kaczor 

odpowiedziała, że skutkowałoby to tym, że musieliby wyprosić dzieci z poza okręgu  

z autokaru, który i tak jedzie i zabiera je bo są w nim miejsca. 

 

Nauczycielka Sp 2 

oznajmiła, że skoro jest przyjęta uchwała dotycząca uczenia się dzieci w odpowiednich 

obrębach to należy ją respektować. Burmistrz jest w tym temacie kompetentną osobą, a Rada 

Miejska powinna dopilnować aby przyjęta uchwała była przestrzegana. 

 

Na tym punkt zakończono.  

 

 

Do punktu 3 – Stan przygotowania Gminy Olecko do ferii zimowych.  

 

Dyrektor MOSiR – Andrzej Kamiński 

oznajmił, że już od wielu lat organizują ferie zimowe. Koszt na os/580 zł. Złożyli wniosek do 

Burmistrza o dofinansowanie 30 miejsc dla dzieci z biednych rodzin. Na obecny moment jest 

8 grup sportowych: generalnie pływackie i piłka nożna. Ferie zaczynają się od 17.01 i trwać 

będą do 22.02.2020 r.  
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Do punktu 4 – Opracowanie planu Komisji na 2020 rok. 

 

Komisja podjęła decyzję o tym, że temat zmiany regulaminu przyznawania stypendium 

Burmistrza ma być omówiony w miesiącu styczniu 2020 r. oraz kontynuacja w lutym 2020 r., 

na sierpień wnioski do budżetu gminy na 2020 rok, a w grudniu – stan przygotowania Gminy 

Olecko do ferii zimowych. Po za podanymi tematami zajmą się również podstawowymi 

tematami ujętymi na miesiące: kwiecień, maj i wrzesień ujętymi do planu pracy Rady 

Miejskiej. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

Do punktu 5 – Sprawy wniesione.  

 

Na tym punkt zakończono. 

 

Do punktu 6 – Wnioski Komisji. 

 

Na tym punkt i posiedzenie zakończono. 

 

 

 

 

Protokołowała 

Karolina Cichocka 

Przewodniczący Komisji 

Anna Kaczor 

 

 


